
ISSN 1005-9369



A standard linear barcode is positioned vertically. It consists of vertical black bars of varying widths on a white background. To the left of the main barcode, there is a smaller, separate barcode.

9 771005 936212

0 8>

东北农业大学学报

月刊 1957年创刊

第52卷 第8期 总318期 2021年8月

目 次

研究报告

转 *TaDREB3a* 大豆品系 KD1 遗传稳定性分析及抗旱性鉴定

………孟凡立，李明月，洪志鹏，赵洋，王子叶，冯广慧，王旋，孔丹珣，王莞迪，张玲（1）
锌氮互作对糯玉米籽粒营养品质及锌含量的影响

…………路博宇，张泽宇，宋鑫丽，杜天庆，崔福柱，薛建福，高志强（12）

苏云金芽孢杆菌对黏虫致病力及生长发育的影响

…………于洪春，王煜，孙苓芙，庄宝龙，李松媛，张蒙皓，侯月敏（21）

遮荫对4种鸭跖草科植物叶色和生理特性的影响

…………肖冰，王宁，邓磊，孙延军，郭微，丁明艳（29）

缬氨酸影响小鼠C2C12细胞脂肪沉积的研究…………杜志强，丁然，赵素娟，陈耀峰，王守志（39）

添加单宁酸对紫花苜蓿青贮品质及瘤胃体外产气量的影响

…………谢小来，马逢春，焦培鑫，扈光辉，陈明明，孙海霞（48）

盐析辅助水蒸气蒸馏法提取肉豆蔻精油及其抗氧化和清除亚硝酸盐作用研究

…………席小辉，宋欠欠，江雨彤，杨晓宇，税清，秦宇仙，张能飞，李诚，胡滨（57）

玉米穴盘钵苗取苗栽植机构参数优化与试验…………黄兴华，张旭，董欣，那明君（69）

基于光谱变换与SPA-SVR的玉米SPAD值高光谱估测

…………郭松，常庆瑞，崔小涛，张佑铭，陈倩，蒋丹垚，落莉莉（79）

研究进展

添加生物炭对土壤磷素有效性影响研究进展

…………马珍，黄凯文，张珍明，苦君月，姜鑫，黄先飞（89）

[期刊基本参数]: CN23-1391/S *1957*m*A4*96*zh*P* ¥ 20.00*900*10*2021-08

DONGBEI NONGYE DAXUE XUEBAO
JOURNAL OF NORTHEAST AGRICULTURAL UNIVERSITY

Monthly Vol. 52 No. 8(Cumulated No. 318) August 2021

CONTENTS

Research Report

- Analysis on genetic stability and drought resistance identification of
transgenic *TaDREB3a* soybean line KD1 MENG Fanli, et al. (1)
- Effects of zinc and nitrogen interaction on nutritional quality and zinc content of
waxy corn(*Zea mays* L.) LU Boyu, et al. (12)
- Effects of *Bacillus thuringiensis* on pathogenicity and growing development of
Mythimna separata (Walker) YU Hongchun, et al. (21)
- Effects of shading on leaf color and physiological characteristics of
four species of Commelinaceae XIAO Bing, et al. (29)
- Effects of valine treatment on intracellular fat deposition in murine C2C12 myoblasts DU Zhiqiang, et al. (39)
- Effects of tannins on quality of alfalfa silage and gas production *in vitro* XIE Xiaolai, et al. (48)
- Study on extraction of nutmeg essential oil by salting out-assisted steam distillation and
its antioxidant and nitrite scavenging activities XI Xiaohui, et al. (57)
- Optimization and experiment of planting mechanism for taking seedling of
corn hole pot seedling HUANG Xinghua, et al. (69)
- Hyperspectral estimation of maize SPAD value based on spectrum transformation and
SPA-SVR GUO Song, et al. (79)

Research Progress

- Effects of adding biochar on availability of soil phosphorus: A review MA Zhen, et al. (89)

[Serial parameters]: CN23-1391/S *1957*m*A4*96*zh*P* ¥ 20.00*900*10*2021-08